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I my jsme díky lr zvítězili nad ekzémem
Petra Kanková

Náš příběh odstartoval začátkem roku 2012, kdy byla starší dcera 
Terezka (4 roky)  nemocná a mladší dcera Baruška (1 rok) se od ní 
nakazila. Na zánět průdušek paní doktorka naordinovala antibiotika. 
Pro mé děti to byla první zkušenost s těmito léky. V případě mladší 
Barušky jsem ale byla obzvláště nešťastná, že už v tak nízkém věku 
podstupuje léčbu antibiotiky.

Na nemoc léky zabraly. Po 3–4 měsících jsem ale Barušce objevila 
na lýtku jedné nožičky pupínky v rozsahu pětikoruny. Nebrala jsem 
to v úvahu, myslela jsem si, že je to z toho, jak se v kraťáscích kutálí 
venku po trávě. Jak se ale ukázalo, problém to byl a od tohoto okam-
žiku začal gradovat. 

Asi po 2 týdnech se vyrážka začala zvětšovat – už neměla velikost 
pětikoruny, už zasahovala do půlky lýtka a pupínky se začaly objevo-
vat i na stehně. Přidal se další problém, a to svědění. Během chvilky 
si Barča dokázala stehýnko rozškrábat do krve. Navštívily jsme dět-
skou doktorku, která nám předepsala mastičku Perubalzám. Mazala 
jsem, ale trpěla s Barčou. V noci jsme nespaly – kdo zažil, ví, kdo ne-
zažil, neví, jak je hrozné slyšet vlastní dítě, když v noci dře nohama o 
prostěradlo, pláče a nemůže spát. Po několika takových nocích jsem 
si všimla, že má Bája kotník odřený hodně hluboko. Zavolala jsem 
paní doktorce a ta mi doporučila Fenistil gtt 10–10–15. Bohužel, ani 
to moc nepomohlo. Tak jsme se po víkendu vydaly k lékařce osobně. 
Protože dostala podezření na APEC syndrom, bylo nám doporučeno 
navštívit kožní. 

Vyrážka postupovala den ode dne dál a rozšířila se na druhou nož-
ku, bříško i ruce. Kapky proti svědění nějak moc nezabíraly. Barča se 
v noci pořád budila, plakala a škrábala, až jsem se nemohla dočkat 
termínu objednání u kožní lékařky. Bohužel, jak jsem později zjisti-
la, ani to nebylo vysvobození. Kožní lékařka vyrážku diagnostikovala 
jako atopický ekzém. Dostaly jsme přísnou dietu a recept na dvě 
mastičky s doporučením, abychom tu jednu mazaly jen na nejpo-
stiženější místa. Přijít jsme se měly ukázat za 2 týdny. Tak jsem s 
radostí v srdci, že nám konečně něco zabere, vyzvedla mastičky a 
hned začala vymýšlet, co vlastně budu té Barči dávat jíst, když podle 
diety paní doktorky skoro nic nemůže. A také, jak to asi myslela s 
těmi nejpostiženějšími místy, když sama viděla, že má Barča vyrážku 
snad na půlce těla. Byla jsem si ale jistá, že vše zvládneme, hlavně 
když se dceři uleví. 

Tak jsme zase mazaly a dodržovaly dietu. Asi za tři dny jsem se ba-
vila s kamarádkou a zjistila, že naše mastička „jen na nejpostiženější 
místa“ jsou kortikoidy. V hlavě mi prolítlo: „Cože??? KORTIKOIDY!!! 
Tímhle mažu svou malou holčičku?!“ Tak tohle ne. Paní doktorka mě 

O aquaparku jsme si dřív mohly nechat zdát...
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